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 2024 ביולי 22 מיום  1/2024 ועדה לאיכות הסביבהופרוטוקול ה
 

 : משתתפים
 

 חברי הועדה 
 יו"ר מזכרת מתעוררת ויו"ר הועדה  -רן כהן 

 סגן ראש המועצה וסגן יו"ר הועדה מטעם מש"ב  -דביר צמח 
  יצחק )קיקי( אהרונוביץ מטעם מזכרת מתעוררת

 הארגונים הארציים נציג  -תומר יפה 
 נציגת רוטרי ויו"ר רוטרי  -יעל ברנד 
 נציג ציבור  -עדי פאר 
 מנהל מחלקת השפ"ע  -יוסי חג'ג 

 
 משקיפים קבועים 

 עינת מלובני 
 ירחמיאל צור 

 
 סדר יום 

 

 דברי פתיחה וביניהם יוזכרו הנושאים המרכזיים בהם תתמקד הועדה בשנים הקרובות.  .1

  מהנדסת המועצה ציפי טאוב.מציגה  -עלות אנרגטית יהתי .2

 יוסי חגג  -מציג ראש ענף שפע  -מחזור  .3

 הפחים הכתומים .1

 מרכזי מיחזור  .2

 תכנית גזם ישובית  .3

 דיון פתוח על נושאים שונים .4
 

נושא איכות סביבה הוא תחום בעל ממשקים רבים ומחייב עבודה של כל מחלקות המועצה בנוסף על שפ"ע, תכנון,  
יים לכלל התושבים. לדוגמה הבטים של חינוך לקיימות ושינוי הרגלים )ראו מחזור(, משום שמדובר ביצירת איכות ח

 מחייב עבודה משמעותית עם כל מערכות החינוך, לשם חינוך לשינוי.
 
 

 מהלך הישיבה 
 דברי פתיחה: 

 רן הציג שני עקרונות שהועדה תשאף אליהם: 

 ומדידת הישגים. פיתוח מדדים לפעילות בתחום איכות הסביבה. הצגת יעדים  .1

 רצון לשתף את הקהילה ככל הניתן באופן פעיל ובקידום יוזמות תוך שיתוף עם המועצה. .2
 

 : תאורה
ציפי הציגה: הושלם תהליך המעבר לתאורת לדים ברחבי המועצה. מערך התאורה חובר למערכות   -מהנדסת המועצה 

בצריכת חשמל לתאורה במרחב    50% – שליטה ובקרה וחישוב שנעשה מראה שהפרויקט הביא לחיסכון של עד כ
 הציבורי במועצה.

בתי ספר המוגדרים   2מעבר לתאורת לדים בבתי הספר ומוסדות הציבור במושבה. הכוונה להתחיל עם  –השלב הבא 
 זוללי חשמל, תחילה יטופל מרכז הבקרה ואז תוחלף התאורה עצמה. 

 הצללה 
, השקייה וניקוז( ביצוע מיפוי של פרויקט שתילת עצים  הכנת תשתיות לשתילת עצים )הכנת הקרקע –קול קורא 

והצללה במושבה בלוחות זמנים צפופים צפוי להסתיים עד סוף השבוע הנוכחי. המיפוי נעשה בשיתוף פעולה של  
 התושבים, ובריכוזו של אהד מרלין, מזכרת מתעוררת. 
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 : מחזור
 מנהל מחלקת שפ"ע יוסי חג'ג הציג: 

 .2024באוגוסט  20כתיבת מכרז למחזור מול תאגיד תמיר. צפי סיום: בעיצומו של תהליך 
שקיות מחזור כתומות לאיסוף מוצרי ואריזות פלסטיק,  52התוכנית היא שכל משפחה בעלי בתים פרטיים תקבל 

זור  ליטר לאיסוף פסולת מח 360קרטון, ושקיות ניילון. השקית תאסף פעם בשבוע. כמו כן, יוצבו בבנייני קומות פחי 
קוב אשר יפונו פעם בחודש.  3.5פחי פעמון )פחים מונפים( של   50אשר יפונו גם הם פעם בשבוע. ברחבי המושבה יוצבו 

 . 2024עד סוף  –צפי להצבת הפחים 
 כל מתקני איסוף הפלסטיק יוסרו ממרכזי המחזור הציבוריים הקיימים כיום. 

מרכזי מחזור, ברחובות גולדה מאיר ותרצה אתר.  2ו עוד  מרכזי מחזור במושבה. עד סוף השנה יוצב 14כיום ישנם 
 מרכזי מחזור לפסולת אלקטרונית. 2במושבה קיימים 

 גזם: 
חמישי במיפוי לפי אזורים אשר ניתן למצוא באתר המועצה. בימי שישי מתקיים איסוף   –איסוף מתקיים בימים שני 

וף שאריות שפוספסו במהלך השבוע.. ייבחן הכנסת  כללי ברחבי המושבה וממרכזי המחזור כנקיון לקראת שבת ואיס
 לאחר פינוי יחסי של הרחוב ויציאת ילדים לבה"ס. 08:30משאית גזם לרחובות "גני המושבה" החל מהשעה  

 
כיצד לבצע גיזום נכון המותאם לסוגי העצים, מיקומם ולעונות השנה. יש לחדד את הליך  –יש לקבוע מדיניות גיזום 

האופן מקצועי ומפוקח יותר, ולתת משקל רב יותר לאופן התקין ומותאם לצמחייה ופחות לגחמות  הגיזום כך שיתבצע
 ואו תלונות של תושבים שעץ כזה או אחר מלכלכים או מפריעים ללא סיבה מוצדקת.

 יש לקבוע כללים נוקשים לגבי הגנה על עצים באזורי בנייה כתנאי לאישור פעולות בנייה. –עצים באזורי בנייה 
 רעש: 

בעבר הייתה מערכת לניטור רעש של המשרד להגנת הסביבה אשר פעלה במזכרת בתיה במשך שנתיים והיא נלקחה. 
אושר תקציב מיוחד לרכישת מערכת ניטור אשר יאפשר מיפוי עדכני של מפות הרעש במזכרת בתיה. יש צורך לטפל 

שינוי באופי ההמראות וכיווני ההמראות, שעות להגיש תלונה לחיל האוויר על מנת ליצור  –במפגעי רעש המטוסים 
הפעילות והאימונים בתיאום מול הגורמים המתאימים. כמו כן, לבדוק אפשרות לדרוש תקציבים למוסדות חינוך  

 וציבור אשר נמצאים בטווח מפות הרעש לצרכי בידוד רעשים ואקוסטיקה.
 צואת כלבים: 

צואת הכלבים ברחבי המושבה. לבדוק היתכנות ועלויות אכיפה יש צורך לבדוק אפשרויות טיפול נוספות במפגעי 

 פעילויות חינוך והסברה לתושבים ובבתי הספר. – DNAבאמצעות איסוף דגימות 
 זיהום סביבתי: 

תקבע ישיבה משותפת עם מועצות גזר וברנר, ופיתוח שיתופי פעולה בתחומי תחבורה, זיהום סביבתי, מפגעי ריחות 
יבות בנושאי סביבה ואכיפה של שריפות פלסטיק ע"י חקלאים ודישון שדות אך ללא שינוי וכד. בעבר, נערכו יש

 משמעותי. יש צורך להסדיר את נושא האכיפה מול הרשויות.
צינור שפכים בתחום מועצה אזורית גזר שמזרים שפכים לנחל עקרון. דרוש טיפול נקודתי מול גזר ויש לשקול חסימה 

   ידי המועצה שלנו.של הצינור באופן יזום על 
  נחל עקרון

  עודיות לנושא נחל עקרון עם מנהלת הנחל. דביר צמח ימשיך להוביל את מנהלת הנחל.יהובהר שיקבעו פגישות י
 

 / נושאים לביצוע  החלטות
 

  להציג יעד לביצוע בהקשר של מבני מועצה. אחראים: רן וציפי. -יעלות אנרגטית יהת  •

  - הצללה  •

 במיפוי עצים כדי לזכות בקול קורא של רכבת ישראל. אחראי: אהד עם צוות מיפוי עצים.עזרה לציפי  •

פיתוח מדד עצים להצללה והצגתו. בעזרתו יקבע יעדים לשנים הקרובות ותתבצע מדידה מול היעדים.  •
  אחראים: אהד וציפי.

 ראית: יעל ברנד. יועבר לציפי מפרט לגומות עצים כך ששתילה לצורך הצללה תעשה באופן מיטבי. אח •

 דיון עם ציפי בנושא הגנת עצים כתנאי להיתר בניה. אחראי: רן  •

  ועדת משנה.ותוקם ועדת משנה שתציע מדיניות גיזום עצים. רן אחראי למנות מוביל ל •

 מחזור   •
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o  באוגוסט מתוך כונה שיפרסו פחים כתומים בישוב   20יוסי יגיש את מכרז הפחים הכתומים עד ה
 2024במהלך 

o ווק לנושא הפחים הכתומים, בשיתוף עם מחלקת החינוך  יהועדה תכנס צוות שיסיע בהכנת תוכנית ש
 ושילוב ילדים, נוער ותנועות נוער. 

o   יקבעו יעדים למחזור בפחים הכתומים והקטנת הטמנה שיעמידו את מזכרת בתיה כישוב מוביל
 במחזור. אחראי: רן 

o לאחר פינוי יחסי של הרחוב   08:30ה" החל מהשעה ייבחן הכנסת משאית גזם לרחובות "גני המושב
 .'ג'ויציאת ילדים לבה"ס. אחראי: יוסי חג

  צואת כלבים •
o .תוקם ועדת משנה לבחינה והמלצה לטיפול בנושא צואת כלבים 

 יקבעו פגישות לנושא מנהלת הנחל. אחראי: דביר צמח. -מנהלת הנחל  •
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